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Zápis z Konference  

Šachového svazu České republiky z. s. 
 

konané dne 23. 09. 2023 v Praze 

 

Přítomni: - dle prezenční listiny (bez titulů) 

 

Delegáti s hlasem rozhodujícím: 47/53 – 88,67 %: 

Pražský šachový svaz (5/5): Jan Hruška, Luboš Drahotský, Robert Kubíček, Robert Wadura, 

Lubomír Jakuš 

Středočeský šachový svaz (4/5): Jaromír Skála, Stanislav Stárek, František Havlík, Vítězslav 

Priehoda 

Jihočeský šachový svaz (3/3): Ladislav Sýkora, Rudolf Černík, Jiří Landa 

Šachový svaz Plzeňského kraje (3/3): Karel Orlíček, Luboš Kříž, Martin Vašíček 

Krajský šachový svaz Karlovy Vary (3/3): Tomáš Lorenc, Marcel Vlasák, Martin Klepal 

Ústecký krajský šachový svaz (3/3): Petr Horák, Jana Šotolová, Aleš Chovanec 

Šachový svaz Libereckého kraje (3/3): Dobroslav Buřita, Vojtěch Šic, Anna Floriánová 

Královéhradecký krajský šachový svaz (3/3): Jaroslav Šmíd, Zdeněk Urban, Lenka Brožová 

Pardubický krajský šachový svaz (3/3): Jiří Kosek, Jaromír Krys, Jan Mazuch 

Krajský šachový svaz Vysočina (2/3): Zdeněk Fiala, Jan Zezula 
Jihomoravský šachový svaz (4/4): Petr Buchníček, Miroslav Hurta, Petr Pisk, David Hampel 

Šachový svaz Zlínského kraje (3/3): Rostislav Vilém, Josef Bednařík, David Trčálek 

Šachový svaz Olomouckého kraje (1/3): Vítězslav Musil 

Moravskoslezský krajský šachový svaz (4/5): Jan Sikora, Ladislav Kopec, Karel Záleský, Jiří 

Novák 

Sdružení korespondenčního šachu v ČR (2/2): Jan Židů, Luboš Přívozník 

Sdružení šachových problémistů ČR (1/2): Jiří Krejnický 

 

Delegáti s hlasem poradním a hosté:  

Martin Petr, Jan Malec, Bohumír Sunek, Josef Novák, Pavel Slovák, František Štross, Michaela 

Nová. 

 

1. ZAHÁJENÍ 
Konferenci ŠSČR zahájil v 11:00 předseda ŠSČR Martin Petr, který uvítal přítomné delegáty a 

hosty a omluvil z účasti hospodáře ŠSČR Rostislava Svobodu ze zdravotních důvodů. 

 

 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU KONFERENCE ŠSČR 
K navrženému programu, rozeslanému v řádném termínu 30 dní před začátkem konference, nebyly 

žádné připomínky. Program byl následně vizuální většinou schválen. 

 

 

3. SCHVÁLENÍ JEDNACÍHO ŘÁDU KONFERENCE ŠSČR 

Předložený Jednací řád Konference ŠSČR byl bez připomínek schválen. 

 



Zápis z Konference ŠSČR 2023 - 2/7 

 

4. VOLBA PĚTIČLENNÉHO PRACOVNÍHO PŘEDSEDNICTVA 
Konference zvolila pracovní předsednictvo v tomto složení: Martin Petr, Jan Mazuch, Jan Hruška, 

Jan Židů a Jaroslav Šmíd.  

Pracovní předsednictvo zvolilo předsedajícím konference Martina Petra.  

 

 

5. VOLBA TŘÍČLENNÉ MANDÁTOVÉ KOMISE 
Konference zvolila mandátovou komisi v tomto složení: Jiří Krejnický, Jaroslav Šmíd a Josef 

Bednařík. 

 

 

6. VOLBA TŘÍČLENNÉ NÁVRHOVÉ KOMISE 
Konference zvolila návrhovou komisi v tomto složení: Miroslav Hurta, Jan Malec a František 

Štross. 

 

 

7. ZMĚNA VÝŠE ČLENSKÝCH PŘÍSPĚVKŮ 
M. Petr prezentoval analýzu tématu členských příspěvků a důvody pro jejich zvýšení. 

 

J. Hruška představil návrh Pražského šachového svazu – zrušení poplatků za zápočet soutěží 

družstev na LOK a FRL jako kompenzační mechanismus pro vrácení zvýšených členských 

příspěvků zpět do oddílů. 

 

S. Stárek představil návrh Středočeského šachového svazu – navýšení projektu Podpora šachových 

oddílů a kroužků o 100 % jako kompenzaci za zvýšené členské příspěvky. 

 

Z následné diskuze vyplynul jako nejrozumnější návrh prozatím neschvalovat žádné kompenzace za 

navýšené členské příspěvky a jejich využití zapracovat teprve do návrhu rozpočtu pro rok 2024 

v závislosti na výši výběru členských příspěvků a výši dotace NSA (další Konference ŠSČR je 

předběžně plánována až na duben 2024, kdy už by tyto informace měly být známy). 

 

J. Šmíd za mandátovou komisi informoval, že z 53 delegátů s hlasem rozhodujícím přítomno 47 

(88,67 %) – konstatoval, že konference je usnášeníschopná a při hlasování je pro schválení prostou 

většinou zapotřebí 24 hlasů. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změnu v Ekonomické směrnici ŠSČR v 

čl. 1 Členské příspěvky ŠSČR v Příloze 1 na 200 Kč pro všechny věkové kategorie s výjimkou 

individuálních členů.“ – 46 pro, 0 proti, 1 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR zapracovat do návrhu rozpočtu 

na rok 2024 využití finančních prostředků z navýšených členských příspěvků ŠSČR, v závislosti na 

výši výběru členských příspěvků a výši dotací NSA.“ – 36 pro, 2 proti, 8 se zdrželi – návrh byl 

schválen. 

 

Následovalo hlasování u usnesení předloženého Zdeňkem Urbanem z KHŠS. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR v návrhu rozpočtu 2024 

přiměřeně navýšit prostředky pro KTCM.“ – 19 pro, 2 proti, 26 se zdrželi – návrh nebyl schválen. 
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Poté se hlasovalo o návrzích předložených Středočeským šachovým svazem a Pražským šachovým 

svazem. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR zvýšit v rozpočtu pro rok 2024 

částku v projektu Podpora šachových oddílů a kroužků na 2,6 mil. Kč.“ – 13 pro, 5 proti, 24 se 

zdrželi – návrh nebyl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila zrušení poplatků za soutěže družstev 

v článcích 2.8.a) a 4.2.1. přílohy 1 ES ŠSČR s platností od 1. 1. 2024.“ – 12 pro, 17 proti, 7 se 

zdrželi – návrh nebyl schválen. 

 

 

8. ZMĚNA LEGISLATIVY  
M. Petr představil navržené změny ve Stanovách ŠSČR konzultované s právním oddělením České 

unie sportu týkající se případného zastupování delegátů na základě plné moci, a dále možnosti 

hlasovat veřejně i u voleb do Výkonného výboru a Revizní komise. 

 

J. Židů prezentoval svůj protinávrh týkající se mírné úpravy textu ohledně zastupování delegátů na 

základě plné moci. 

 

J. Hruška uvedl, že na krajské úrovni se plné moci běžně používají a navrhl, aby se tato možnost ve 

Stanovách ŠSČR vyjasnila. Dále požádal o vyjasnění, jakým způsobem je možné svolat náhradní 

krajskou konferenci v případě, kdy řádná konference není usnášeníschopná. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila přidání textu do čl. 8 odst. 3 „Každý 

delegát může zastupovat vždy jen jeden krajský šachový svaz nebo celostátní spolek. Delegát se 

účastní Konference výhradně osobně, zastoupení se nepřipouští.“ – 46 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – 

návrh byl schválen. 

 

J. Židů navrhl změnu textu v čl. 6 odst. 2 na: „Při volbě kandidátů do volených orgánů ŠSČR se 

hlasuje tajně. Rovná-li se počet kandidátů do voleného orgánu ŠSČR počtu volených míst v tomto 

orgánu, Konference ŠSČR může rozhodnout o hlasování jinou formou.“ 

 

Z. Urban tento návrh podpořil. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila v čl. 6 odst. 2 změnu textu „U voleb 

Výkonného výboru ŠSČR a Revizní komise ŠSČR musí být použito pouze tajného hlasování.“ na 

„Při volbě kandidátů do volených orgánů ŠSČR se hlasuje tajně. Rovná-li se počet kandidátů do 

voleného orgánu ŠSČR počtu volených míst v tomto orgánu, Konference ŠSČR může rozhodnout o 

hlasování jinou formou.“ – 31 pro, 2 proti, 12 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Z. Urban prezentoval svůj návrh týkající se změny čl. 14 odst. 5 Stanov ŠSČR, díky kterému by u 

KŠS mohli jednat předseda nebo místopředseda samostatně i v případě právního jednání písemnou 

formou. 

 

Z. Fiala a J. Hruška se vyslovili proti tomuto návrhu na základě předchozích špatných zkušeností ve 

svých KŠS. 
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Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila nové znění čl. 14 odst. 5 „Za VV KŠS 

jsou oprávněni samostatně jednat předseda, místopředseda nebo jiná osoba k tomu písemně 

zmocněná VV KŠS.“ – 11 pro, 17 proti, 19 se zdrželi – návrh nebyl schválen. 

 

Z. Urban připravil návrh usnesení na základě předchozího návrhu J. Hrušky týkajícího se vyjasnění 

svolání náhradní krajské konference. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR uložila VV ŠSČR připravit návrh změny Stanov 

ŠSČR pro možnost pořádání náhradních krajských konferencí ve zkrácené lhůtě proti § 257 zákona 

č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, nebo připravit jiné vhodné řešení.“ 

– 34 pro, 0 proti, 11 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Na závěr tohoto bodu se ještě hlasovalo o datech účinnosti schválených změn ve Stanovách ŠSČR a 

Ekonomické směrnici ŠSČR. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změnu čl. 20 ve Stanovách ŠSČR na 

„Stanovy ŠSČR byly schváleny Konferencí ŠSČR 23. 9. 2023 v Praze a nabývají účinnosti dne 24. 

9. 2023.“ – 44 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila změnu závěru čl. 5 Příloha 2 

Ekonomické směrnice ŠSČR na: „Změna Přílohy 1 ES byla schválena Konferencí ŠSČR 23. 9. 

2023 v Praze a nabývá účinnosti dne 1. 1. 2024.“ – 45 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – návrh byl 

schválen. 

 

 

9. ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ ŠSČR A KŠS 
M. Petr prezentoval stav hospodaření ŠSČR k 25. 8. 2023, které bylo zveřejněno jako příloha zápisu 

ze 172. schůze VV ŠSČR a stručně okomentoval jednotlivé položky rozpočtu. Konstatoval, že 

hospodaření se vyvíjí dle předpokladů. Předběžně to vypadá, že hospodaření skončí v mírném 

mínusu, ale ne takovém, jaký byl schválen únorovou Konferencí ŠSČR, především z toho důvodu, 

že dotace od NSA byla o půl mil. Kč vyšší, než se předpokládalo. Na druhou stranu byla o 1 mil. Kč 

nižší než v roce 2022. ŠSČR také zavádí vnitřní úspory, po odchodu Radima Borůvky ze 

sekretariátu nebyla hledána náhrada na HPP. 

 

S. Stárek připomněl, že příští rok se u nás bude pořádat ME mládeže a navrhl v rámci rozpočtu 

ŠSČR 2024 vypsat motivační balíček pro 2-3 nejlepší hráče z MČR mládeže ve formě plně 

hrazených nákladů na ME. Tím by se mohli motivovat ti nejlepší hráči, kteří často MČR mládeže 

vynechávají. 

 

M. Petr poděkoval za podnět a slíbil, že VV ve spolupráci s komisemi se tomu bude věnovat. 

Připomněl, že v letech 2012 a 2016, kdy se u nás ME mládeže hrálo, byly vypsány speciální 

podmínky pro české hráče. 

 

 

10. DISKUZE NAD PODMÍNKAMI PROJEKTU ORGANIZACE SPORTU V 

KŠS 
M. Petr uvedl a připomněl, že ŠSČR se snaží dlouhodobě finančně podporovat Krajské šachové 

svazy a z toho důvodu je pravidelně vypisován projekt Organizace sportu v KŠS. Aby se vyhovělo 

dotačním podmínkám NSA, ŠSČR si u KŠS objednává službu, kterou následně kraje po splnění 
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ŠSČR vyfakturují. Jedná se o udržování Spolkového rejstříku, Sbírky listin a transparentní 

informace o jednotlivých KŠS na webových stránkách, mezi které patří zápisy ze schůzí, 

hospodaření, rozpočet, kontakty apod. 

M. Petr následně promítl průběžný stav hodnocení jednotlivých krajů z konce srpna. Termín pro 

splnění stanovených podmínek je 15. listopad 2023. V případě nesplnění některé z podmínek, bude 

VV ŠSČR nucen vypsanou finanční částku přiměřeně zkrátit. Jak již byly kraje v průběhu léta 

informovány, VV ŠSČR rozhodl o navýšení rozpočtové položky projektu z 800.000 Kč na 

1.000.000 Kč.  

 

 

11. RŮZNÉ, DISKUZE 
V. Priehoda – požádal o vybalancování podpory kategorie seniorů. 

 

M. Petr – reagoval. Slíbil, že VV se tím bude zabývat. Uvědomuje si, že došlo k výraznému 

navýšení členských příspěvků seniorské kategorie. Problém trochu je, že NSA seniorskou kategorii 

nezahrnuje ani v jednom dotačním programu. 

 

J. Židů – přimluvil se o podporu pořadatelů seniorských turnajů, kterých se v průběhu roku koná 

velmi málo. 

 

M. Petr – reagoval. ŠSČR zatím podporuje pouze oficiální MČR seniorů. 

 

R. Kubíček – dotaz na propagaci a marketing a případnou podporu turnaje centrálních bank, který 

bude pořádat ČNB v roce 2026. 

 

J. Bednařík – reagoval. Uznal, že v případě sponzoringu má ŠSČR velký prostor ke zlepšení, i když 

mírný posun tu je. Nově máme sponzora Knihy Dobrovský, se kterým je smluvně dohodnuta 

podpora turnajů ve formě voucherů a věcných cen. A v poslední době došlo také k posunu při 

pronájmu reklamních ploch na webu ŠSČR. Vyzval přítomné, aby se mu v záležitostech případného 

sponzoringu ozvali. 

 

M. Petr – připomněl, že existuje provizní systém ohledně případného zprostředkování sponzoringu 

a dále R. Kubíčkovi doporučil přihlásit se do popularizačního grantu vypisovaného KMK, ze 

kterého se podporují převážně akce pro veřejnost, do kterého by zmíněný turnaj bank mohl spadat. 

Dále informoval, že P. Pisk se poměrně úspěšně snaží oslovovat partnery podporující mládež a P. 

Boleslav jedná o získání partnera pro dospělou reprezentaci. 

 

L. Jakuš – dotaz na budoucnost národního ela a zda se nechystá národní elo zrušit. 

 

M. Petr – odpověděl. Zrušení národního ela se neplánuje. Je u nás poměrně dost turnajů a soutěží 

družstev, které se počítají pouze na národní elo. 

 

J. Šmíd – připomněl propagační úspěch na letošní Olympiádě dětí a mládeže uskutečněné 

v Královéhradeckém kraji. Poděkoval M. Petrovi aj. Bednaříkovi za pomoc s organizací a předal 

jim nově vydanou publikaci o ODM 2023. 

 

S. Stárek – dotaz na pořad V šachu, a zda by vynaložené prostředky nebylo účelnější vynaložit na 

jiné a možná vhodnější propagační akce. 
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J. Bednařík – reagoval. Uznal, že u pořadu V šachu se jedná o velkou položku, nicméně tento pořad 

má velkou historii a jsme jedním z mála sportů, který má vlastní televizní pořad. 

 

M. Petr – doplnil, že jeden díl pořadu V šachu má dosah přibližně 30 tisíc diváků. Připomněl, že 

pořad V šachu je otevřený příspěvkům z členské základny a dává prostor organizátorům šachových 

turnajů, pokud se jim podaří natočit alespoň trochu kvalitní záběry z jejich turnaje. 

 

J. Židů – zmínil, že po jeho návštěvě studia pořadu V šachu, zaměřené na korespondenční šach, se 

ozvalo asi 10-15 lidí se zájmem o členství, takže z jeho strany se jedná o dobrý propagační nástroj. 

 

J. Skála – dotaz na chystané změny FIDE ela od 1. 1. 2024. Na stránkách FIDE visí výzva 

k případným připomínkám. 

 

J. Mazuch – odpověděl. Chystá se na téma reagovat, připravované změny bere pozitivně. Základem 

navržených změn je to, že FIDE elo se začne počítat od úrovně 1400. Momentálně dochází 

k nežádoucí deflaci ratingu, která se projevuje už i na vyšších úrovních. 

 

Z. Urban – vyzval k obnovení Legislativní komise ŠSČR. 

 

P. Pisk – informoval o novinkách z reprezentace mládeže a nedávno proběhlém ME mládeže 

v rumunské Mamaie a vyzval k případné pomoci mládeže ve formě zprostředkování sponzoringu. 

Nadnesl otázku práce s rodiči z důvodu vyskytujícího se zbytečného tlaku a stresu na děti a plán 

spolupráce mládežnického úseku se sportovním psychologem. 

 

J. Šmíd – podpořil myšlenku sportovního psychologa. 

 

 

12. ZÁVĚR 
J. Malec za návrhovou komisi přečetl všechna schválená usnesení. 

 

M. Petr poděkoval všem účastníkům za účast a konstruktivní diskuze a popřál šťastnou cestu domů. 

Konference byla ukončena v 15:16. 

 

 

 

 

 

Zapsal: František Štross Ověřil: Martin Petr 

  

 

Příloha: Usnesení Konference ŠSČR 2023 
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Usnesení Konference Šachového svazu České republiky 
konané 23. 9. 2023 v Praze 

 

I. Konference ŠSČR schválila: 

 

1. Změny ve Stanovách ŠSČR takto: 

 

a) do čl. 8 odst. 3 přidání textu „Každý delegát může zastupovat vždy jen jeden krajský 

šachový svaz nebo celostátní spolek. Delegát se účastní Konference výhradně osobně, 

zastoupení se nepřipouští.“; 

 

b) v čl. 6 odst. 2 změnu textu „U voleb Výkonného výboru ŠSČR a Revizní komise ŠSČR 

musí být použito pouze tajného hlasování.“ na „Při volbě kandidátů do volených orgánů 

ŠSČR se hlasuje tajně. Rovná-li se počet kandidátů do voleného orgánu ŠSČR počtu 

volených míst v tomto orgánu, Konference ŠSČR může rozhodnout o hlasování jinou 

formou.“; 

 

c) změnu čl. 20 na „Stanovy ŠSČR byly schváleny Konferencí ŠSČR 23. 9. 2023 v Praze 

a nabývají účinnosti dne 24. 9. 2023.“ 

 

2. Změny Ekonomické směrnice ŠSČR takto: 

 

a) navýšení částek v čl. 1 Členské příspěvky ŠSČR v Příloze 1 na 200 Kč pro všechny věkové 

kategorie s výjimkou individuálních členů; 

 

b) změnu závěru čl. 5 Příloha 2 na: „Změna Přílohy 1 ES byla schválena Konferencí ŠSČR 

23. 9. 2023 v Praze a nabývá účinnosti dne 1. 1. 2024.“ 

 

II. Konference ŠSČR uložila: 

 

1. VV ŠSČR zapracovat do návrhu rozpočtu na rok 2024 využití finančních prostředků 

z navýšených členských příspěvků ŠSČR, v závislosti na výši výběru členských příspěvků a výši 

dotací NSA. 

 

2. VV ŠSČR připravit návrh změny Stanov ŠSČR pro možnost pořádání náhradních krajských 

konferencí ve zkrácené lhůtě proti § 257 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění 

pozdějších předpisů, nebo připravit jiné vhodné řešení. 

 

Zapsali: Miroslav Hurta, Jan Malec, František Štross. 

 

 

 


